
HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (35) 
 
Kommunfullmäktige 2013-05-06  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
   
 
  

 

Plats och tid Tingssalen, Kommunhuset, måndagen den 15 maj 2013 kl 18.30-21.20. 
Ajournering mellan kl 19.45-20.00. 

 
Beslutande Se bilaga 
 
 
  
 
 

Övriga deltagande  Joakim Malmdahl, kommunchef 
 Agneta Rodriguez, nämndssekreterare 
 Elin Svensson, ÖSK, § 60 
 Victoria Schön- Månsson, Ekonomichef, § 61 
 
 
 
Utses att justera Magnus Gabrielsson (S) och Marita Björkvall (KD)     
 
Tid och plats för justering Kommunhuset tisdagen den 14 maj 2013 kl 16.00.    

 
Underskrifter Sekreterare  .............................................................................. Paragrafer 57 - 80  

Agneta Rodriguez 
 

  
 Ordförande  ............................................................................... 
  Anders Ek 
 
  
 Justerande    ......................................................................................................................................... 
  Magnus Gabrielsson  Marita Björkvall 

______________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 
 

Sammanträdesdatum  2013-05-06  
 
 

Datum för anslags uppsättande  2013-05-15 Datum för anslags nedtagande 2013-06-07 
 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   
 
 
Underskrift   ............................................................ 
  Agneta Rodriguez 
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KF § 57     DNR: KU.2013.8  
 
 
 
Godkännande av dagordning     
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen godkännes. 
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KF § 58     DNR: KU.2013.9  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort    

Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella 
anslagstavla, annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga 
kallelser till samtliga ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit 
kallelsen för kännedom. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 59     DNR: KU.2013.6  
 
 
 
Allmänhetens frågestund     
Inga frågor ställs. 
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KF § 60     DNR: KU.2012.137  
 
 
 
Information om nytt insamlingssystem för hushållsavfall   
Elin Svensson, Östra Smålands Kommunalteknikförbund, informerar 
bland annat om: 
-  Arbetet med att ta fram ny avfallsplan och renhållningsföreskrifter.  
-  En styrgrupp och en projektgrupp finns framtaget.  
-  En konsult finns också att tillgå som stöd och bollplank.  
-  Extern och intern referensgrupp finns tillsatt.  
-  EUs avfallshierarki (hur avfallet ska tas om hand och minskas). 
-  Nationella miljökvalitetsmål. 
-  Statlig avfallsutredning 
-  Målområden för Högsby och Hultsfred 
-  Avfallsenkät som gått ut till 500 slumpmässigt utvalda invånare i både 
Högsby och Hultsfred, där frågor har ställts bland annat om hur 
invånarna tycker avfallshanteringen fungerar. 
-  Plockanalys 
 
En stor fråga i processen med att ta fram förslag till ny avfallsplan har 
varit hur avfall från hushållen ska samlas in. Vid styrgruppens möte den 
15 april 2013 beslutades att föreslå respektive kommunfullmäktige att 
från 2015 införa fastighetsnära insamling av förpackningar, tidningar, 
matavfall och restavfall. Insamlingen av detta ska ske via 2 större kärl 
med 4 fack för sortering i vardera, s k "fyrfacksmodell". Detta system 
tillämpas idag av ett 20-tal kommuner i främst södra Sverige.  Ärendet 
kommer att behandlas på kommunstyrelsen den 14 maj 2013 och för 
beslut i kommunfullmäktige i juni 2013. 
 
Ledamöterna ges tillfälle att ställa frågor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Förslag till beslut.pdf 
  
 
  



HÖGSBY KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (35) 
 
Kommunfullmäktige  2013-05-06  
 

_______________________________________________________________________________________________________________ 
Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

   

 

 
 

KF § 61     DNR: KU.2013.1  
 
 
 
Budget 2014, plan 2015-2016    
Ekonomichef Victoria Schön-Månsson redovisar: 
- Budgetberedningens förslag till budget 2014 
- Sparbeting för 2014 0 kr, 2015 4,6 miljoner kronor, 2016 7 miljoner    

kronor.  
- Budgetförutsättningar: löneökningsmedel, oförändrad utdebitering, 

befolkningsminskning - 60 personer/år, SKLs prognos för 
skatteintäkter och skattebidrag.  

- Resultatbudget 
- Finansiella mål 
 
Ledamöterna ges tillfälle att ställa frågor. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
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KF § 62     DNR: KU.2011.116  
 
 
 
Delredovisning av resultatet från arbetsgruppen angående ökad 
sysselsättningsgrad   
När kommunfullmäktige 2012-09-03 besvarade Socialdemokraternas 
"Motion angående rätt till heltid - rätt till deltid", beslutades att en 
arbetsgrupp skulle tillsättas för att se över och hitta ett system där 
medarbetarna inom äldre- och handikappomsorgen samt 
utbildningsutskottets personal kan önska sysselsättningsgrad på sikt. 
Gruppen ska även undersöka hur resursfördelning ska ske och hur dessa 
båda system, för resursfördelning och personalens arbetstid, kan 
samordnas. 
 
Kommunfullmäktige beslutade dessutom att resultatet från 
arbetsgruppen ska redovisas under 2013 och en delredovisning i maj 
månad 2013. 
 
En delredovisning är framtagen, daterad 2013-04-12 och har skickats ut 
med handlingarna till dagens sammanträde. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Delredovisningen daterad 2013-04-12 läggs till handlingarna. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Delredovisning maj.doc 
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KF § 63     DNR: KU.2013.75  
 
 
 
Årsredovisning 2012 Högsby Bostads AB, HBAB   
Högsby Bostad AB har överlämnat årsredovisning samt 
revisionsberättelse för 2012. Högsby Bostad AB redovisar ett underskott 
på 601 tkr, vilket är något sämre än föregående års resultat. Underskottet 
kan härledas till den förändrade princip för avskrivning av fastigheter som 
styrelsen fattat beslut om och som gäller från och med räkenskapsåret 
2012. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Högsby Bostad AB:s årsredovisning för 2012 samt revisionsberättelse och 
lekmannarevisorernas granskningsrapport läggs med godkännande till 
handlingarna.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Lekmannarevision 2012 
Årsredovisning HBAB 2012.pdf 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Högsby Bostad AB 
Revisionen 
Ekonomi 
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KF § 64     DNR: KU.2013.88  
 
 
 
Årsredovisning 2012 Högsby Energi AB, HEAB   
Högsby Energi AB har överlämnat årsredovisning för 2012. Högsby 
Energi AB redovisar ett underskott på 1 799 tkr.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs då revisionsberättelse och lekmannarevisorernas 
granskningsrapport saknas i handlingarna. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras 15 minuter mellan kl 19.45-20.00. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
HEAB årsredovisning 2012.pdf 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
HEAB 
Revisorerna 
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KF § 65     DNR: KU.2013.45  
 
 
 
Medgivande och avtal att anlägga och bibehålla ledning i enskild 
väg     
Förfrågningar om att få anlägga och bibehålla ledningar för 
kommunikation i enskilda vägar har börjat förekomma. Ledningarna 
utgörs främst av optofiberkablar och förfrågningarna väntas öka i takt med 
utbyggnaden av optofibernät på landsbygden. Frågan kommer främst att 
aktualiseras i Högsby kommun där kommunen /ÖSK är huvudman för ett 
stort antal enskilda vägsamfälligheter. Det framtagna förslaget bygger i 
stort på avtal som Riksförbundet Enskilda Vägar tagit fram, tillika 
föreslagna ersättningsnivåer.  
 
I avtalsförslaget föreslås att ledningsägaren ska erlägga en 
engångsersättning till väghållaren för dennes medverkan till avtalet i form 
av nedlagd tid för förhandlingar, besiktningar med mera med ett fast 
belopp om 1000 kronor och ersättning för ökade kostnader för vägens 
framtida underhåll som ledningen medför med ett belopp om 9 kronor per 
löpmeter där ledningen förläggs inom Zon 1 och ett belopp om 3 kronor 
och 50 öre per löpmeter där ledning förläggs inom Zon 2. 
 
För att undvika framtida olägenheter i form av sättningar i vägbana efter 
schaktningsarbeten med därtill hörande kostsamma återställningsåtgärder, 
är det gatuavdelningens uppfattning att ledningsförläggning i vägbana, 
Zon 1, i möjligaste mån bör undvikas och endast tillämpas vid nödvändig 
korsning av väg. Måste ledningsförläggning ske inom vägområdet bör i 
första hand kantremsa, ytterslänt eller dikesbotten/släntfot nyttjas och i 
andra hand  nyttjas innerslänt. En ledningsförläggning, exempelvis inom 
Zon 2, kommer exempelvis vid en framtida rensning av vägdiket att utgöra 
ett hinder och innebär ökade kostnader för väghållaren. 
 
Förbundsdirektionen beslutade 2013-02-05, § 17 att godkänna framtaget 
avtalsförslag för att anlägga och bibehålla ledning i enskild väg där 
Högsby kommun /ÖSK är huvudman. 
 
Förbundsdirektionen beslutade vidare att föreslå kommunfullmäktige i 
Högsby att godkänna framtaget avtalsförslag för att anlägga och bibehålla 
ledning i enskild väg där Högsby kommun /ÖSK är huvudman. 
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KF § 65     DNR: KU.2013.45  
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
För optofiberkablar som läggs för att skapa ortssammanbindande nät och 
lokala nät tas ingen löpmeterkostnad ut, i övrigt godkännes framtaget 
avtalsförslag för att anlägga och bibehålla ledning i enskild väg där 
Högsby kommun /ÖSK är huvudman.  
 
Byggnadskontoret får i uppdrag att ta fram riktlinjer för 
ledningsdragning i tätorter. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
ÖSK FD § 17, 2013-02-05.pdf 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Miljö- och byggnadskontoret 
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KF § 66     DNR: KU.2011.38  
 
 
 
Finansiell analys Högsby Energi AB 
PwC har nu överlämnat en rapport innehållande en finansiell analys av 
kommunens energibolag samt en kalkyl över effekterna av ett nytt 
värmeverk.  
 
Sammanfattningsvis konstateras följande: 
 
• Bolaget är i behov av ytterligare kapitaltillskott motvarande ca 2,0 mkr 

för att undvika ett negativt eget kapital framförallt beroende på att 
införskaffandet av nytt värmeverk har förskjutits i tiden. 

 
• Bolaget är i behov av att vidta åtgärder för att vända den negativa 

resultattrenden.  
 
• Lönsamhet och avkastning ökar som en följd av investeringen i ett nytt 

värmeverk. PwC ser inte med någon större sannolikhet att andra 
investeringar kan generera bättre resultateffekt än ett nytt värmeverk. 

 
• Känslighetsanalysen visar att bolaget är och kommer att bli mycket 

känslig för förändringar i räntenivån pga den höga upplåningen.  
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Styrelsen i HEAB får i uppdrag att snarast inkomma med underlag för 
investeringsäskande för ett nytt värmeverk samt ett äskande om ytterligare 
kapitaltillskott för att undvika ett negativt eget kapital. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att se över HEAB:s befintliga lån. 
_____ 
 
Kommunchefen informerar om att kommunfullmäktige kommer att 
behöva skjuta till ett kapitaltillskott om 2 miljoner kronor i bolaget för att 
undvika ett underskott i bolaget. Kommunstyrelsen kommer den 14 maj 
2013 att behandla äskande från HEAB, detta kommer sedan att beslutas av 
kommunfullmäktige i juni.  
 
Yrkande 
Marcus Schön (M) vill att de tomma externa platserna i styrelsen tillsätts 
snarast och att platserna ska innehas av personer kunniga inom området. 
Marcus Schön vill att kommunchefen får i uppdrag att se över 
ägardirektiven. Schön yrkar, med instämmande av Lars Elmborg (KD), att 
ägarstrukturen i bolaget ses över och att bolaget får fler externa ägare.  
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KF § 66     DNR: KU.2011.38  
 
 
Ingemar Svanström (C) informerar om att kommunchefen redan har fått i 
uppdrag av kommunstyrelsen att se över HEAB:s ägardirektiv och 
bolagsordning och att valen till styrelsen kommer att göras så snart det 
arbetet är klart.  
 
Kommunfullmäktiges ordförande konstaterar att det finns ett förslag till 
beslut från kommunstyrelsen och två tilläggsyrkande från Marcus Schön 
(M). Förslaget om att ge kommunchefen i uppdrag att se över 
ägardirektiven stryks. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Styrelsen i HEAB får i uppdrag att snarast inkomma med underlag för 
investeringsäskande för ett nytt värmeverk samt ett äskande om ytterligare 
kapitaltillskott för att undvika ett negativt eget kapital. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att utreda om det finns intresse/möjlighet att 
få in externa delägare i bolaget. 
 
PwC-rapporten läggs till handlingarna. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Finansiell analys HEAB 2013-04-02.pdf 
Protokoll 2013-04-09 - KS § 89 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
HEAB 
Kommunchefen 
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KF § 67     DNR: KU.2012.234  
 
 
 
Motion angående vägbelysning    
Socialdemokraterna i Högsby har 2012-12-07, inlämnat en motion 
gällande vägbelysning på Bruksvägen i Högsby. 
 
I motionen påtalas att Bruksvägen Från Klebovägen/Allegatan mot 
Tegelbruket inte har någon belysning. Vägen används av barn och 
ungdomar när de kvällstid tar sig till och från sina fritidsaktiviteter. Vidare 
sägs att vägen inte är säker då den är alldeles becksvart och att ett par 
gatlampor uppsatta längs vägen skulle vara ett billigt skydd för barnen. 
 
Gatuavdelningens yttrande 
Bruksvägen i Högsby går mellan Lilla Hanåsavägen i nordväst och 
Allégatan i sydost och är ca 800 meter lång. Delen från Lilla Hanåsavägen 
till ca 300 meter i riktning mot Allégatan, förbi Tegelbruket, har 
gatubelysning med ett avstånd mellan belysningsstolparna på ca 30-35 
meter. Resterande del av Bruksvägen, ca 500 meter, saknar gatubelysning. 
 
Att, som enligt motionen, sätta upp ett par belysningar på en sträcka av 
500 meter, kommer inte att innebära någon nämnvärd förbättring och inte 
heller öka skyddet för barnen. 
 
Gatuavdelningen har av ansvarig entreprenör för gatubelysningen, ONE 
Nordic AB, fått ett cirkapris på kostnaden för att förse resterande delar av 
Bruksvägen med belysning. Priset för 14 st. kompletta gatubelysningar 
inklusive arbete, erforderlig kabel, mätarskåp och anslutningsavgift till 
EON:s nät är ca 300,0 tkr. 

Vid en eventuell utbyggnad av gatubelysningsnätet tillkommer årliga 
driftkostnader gällande tillsyn, underhåll, energi- och nätkostnader med ca 
12-14 tkr. 
 
Det kan konstateras att inga extra medel är avsatta i budget för utökning 
av vägbelysning i Högsby kommun. 
 
Förbundsdirektionen beslutade 2013-03-05, § 23 att godkänna 
gatuavdelningens yttrande och avslår inlämnad motion gällande 
vägbelysning längs Bruksvägen i Högsby på grund av att inga tillgängliga 
medel finns budgeterade samt överlåter till kommunfullmäktige i Högsby 
att fatta beslut om att skjuta till medel till vägbelysning längs Bruksvägen 
vid kommande budgetberedning. 
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KF § 67     DNR: KU.2012.234  
 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
I enlighet med direktionens förslag skickas ärendet till 
budgetberedningen inför budget 2014-2016.  
 
Därmed är motionen besvarad. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion S.pdf 
ÖSK FD § 23, 2013-03-05.pdf 
Tjänsteskrivelse 2013-02-19.pdf 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK 
Budgetberedningen 
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KF § 68     DNR: KU.2012.111  
 
 
 
Bredbandsstrategi       
Ett utkast till bredbandsstrategi för Högsby kommun - 
”Bredbandsstrategi–Högsby kommun 2013-2020” – är framtagen. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2013-03-12, § 49, beslutades att  
återremittera ärendet för framtagande av förslag på bredbandslösning 
enligt "Mönsteråsmodellen". Till kommunstyrelsens sammanträde 2013-
04-09 hade bredbandssamordnaren lämnat ett förslag på vad en 
bredbandsutbyggnad enligt "Mönsteråsmodellen" skulle innebära rent 
ekonomiskt för Högsby kommun. Kommunstyrelsen var överens om att 
inte gå vidare med "Mönsteråsmodellen". 
 
Yrkande i kommunstyrelsen 2013-04-09, § 85 
Kommunstyrelsens Ingemar Svanström (C) yrkar avslag till förslaget om 
"Mönsteråsmodellen" och föreslår att "Bredbandsstrategi - Högsby 
kommun 2013-2020" antas, men med följande tillägg: Medfinansiering 
avseende ortssammanbindande nät i Högsby kommun ska kunna ske enligt 
följande: 
 
• I de fall där anslutningsavgiften per fastighet understiger 15 000 kr 

beviljas ingen medfinansiering. 
• I de fall där anslutningsavgiften per fastighet överstiger 15 000 kr är det 

i första hand lämpligt (ej tvunget) att ansöka om projektstöd via 
Landsbygdsprogrammet (se Bredbandsstrategi Högsby kommun 2013 – 
2020). Skulle denna ansökan om stöd beviljas hos Länsstyrelsen utgår 
ingen kommunal medfinansiering, då projektet i så fall har full 
finansiering. 

• Kommunal medfinansiering beviljas då följande kriterier är uppfyllda 
(kriterie 2 är dock valfritt, då det inte finns något tvång om att söka 
pengar via Landsbygdsprogrammet): 

1. Anslutningsavgiften överstiger 15 000 kr per fastighet  
2. Ansökan om stöd via Landsbygdsprogrammet har lämnats in, men 

ansökan har fått avslag. Alternativt har den presumtiva projektägaren 
blivit beviljad ett lägre stödbelopp än det sökta. Kommunal 
medfinansiering kan då beviljas för den i kalkylen överskjutande delen 
och för att möjliggöra ett ortssammanbindande nät.  

• Beslut om kommunal medfinansiering och storleken på denna avgörs 
från fall till fall och i samråd med presumtiv projektägare utifrån 
dennes befintliga kalkyl för bredbandsprojektet. KLU beslutar i frågan. 

 
Anders Svensson (M) instämmer i Ingemar Svanströms förslag. 
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KF § 68     DNR: KU.2012.111  
 
 
Jonas Erlandsson (S) yrkar att "Bredbandsstrategi - Högsby kommun 
2013-2020" antas enligt Ingemar Svanströms förslag, men med ändringen 
att byalagen/samhällsföreningarna i första hand ska söka landsbygdsbidrag 
samt att bredbandssamordnaren ska vara behjälplig i 
byalagen/samhällsföreningarnas framtagande av bidragsansökningar, 
strykning av "i viss mån" sid 8 i bredbandsstrategin.  
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
”  Bredbandsstrategi–Högsby kommun 2013-2020” – antas som 
bredbandsstrategi för Högsby kommun, men med Ingemar Svanströms 
tilläggsyrkande angående "Medfinansiering av ortssammanbindande 
nät" och de ändringar som yrkats av Jonas Erlandsson. 
 
Ytterligare medel om  2 000 tkr/år under tre år i driftbudgeten 2014 – 2016 
enligt föreslagen bredbandsstrategi. 
 
Finansiering för 2014 sker via de extra intäkter kommunen erhåller i och 
med det reviderade utjämningssystemet. 
 
Finansiering för 2015-2016 sker via resultatutjämningsreserven under 
förutsättning att kommunfullmäktige inrättar densamma. 
_____ 
 
Yrkande kommunfullmäktige 2013-05-06 
Ingemar Svanström (C), med instämmande av Jonas Erlandsson (S), yrkar 
att textmassan på sidan 6 i bredbandsstrategin, från och med stycket som 
börjar med "I de fall där anslutningsavgiften per fastighet överstiger 15 
000 kr......... och till och med sista raden "Ansökan om kommunal 
medfinansiering kan endast göras då ovanstående kriterier är uppfyllda." 
tas bort. Istället läggs följande text in: "Kommunal medfinansiering utgår 
endast: 
 
• Om anslutningsavgiften per fastighet överstiger 15.000 kr. 
• Först efter att ansökan om stöd även lämnas in till Länsstyrelsen 

(landsbygdsprogrammet) eller Regionförbundet (kanalisationsstöd) 
• För ortssammanbindande nät där anslutningsavgiften överstiger 30 000 

kr.  
 
Beslut om kommunal medfinansiering och storleken på denna, avseende 
det ortssammanbindande nätet, avgörs från fall till fall och i samråd med 
projektägaren utifrån dennes befintliga kalkyl för projektet. KLU beslutar i 
frågan. 
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KF § 68     DNR: KU.2012.111  
 
Om Länsstyrelsen alternativt Regionförbundet beviljar stöd/bidrag skall 
dessa avräknas/återbetalas på det av kommunen beviljade bidraget.  
 
Om Byalag/Samhällsförening inom fem år från utbetalda kommunala 
bidrag säljer områdesnätet och/eller det ortssammanbindande nätet ska de 
kommunala bidragen betalas tillbaka till kommunen. 
 
Nytt förslag till kommunfullmäktiges beslut enligt följande: 
 
”Bredbandsstrategi Högsby Kommun 2013 – 2020” antas. 
 
Ytterligare medel om 6 000 tkr avsätts i driftsbudgeten 2014-16 
enligt föreslagen bredbandsstrategi. 
 
Finansiering för 2014 – 16 sker via de extra intäkter kommunen  
erhåller i och med det reviderade utjämningssystemet." 
 
Ewa Engdahl (C) yrkar på följande ändringar i bredbandsstrategin: 

1. Sid 2, första meningen, ändras målsättningen, att 90% av invånarna 
ska år 2020 ha tillgång till bredband om minst 100 Mbit/sek, till 
100%.  

2. Sid 2, på andra raden nedifrån, efter ordet möjligheterna, lägga till 
"i särskild organisation". 

3. Sid 8, ny första punkt, enligt följande: "Bilda en juridisk person 
som har ansvar för byggnation, ekonomi samt de tjänster som ska 
säljas för att verksamheten ska vara redovisningsskyldig för 
moms." 

4. Sid 8, fjärde punkten under rubriken Högsby kommuns roll och 
ansvar, stryka orden "i viss mån". 

 
Anders Svensson (M) presenterar förslag till arbetsgång för byalag och 
samhällsföreningar vid bildande av ekonomisk förening och 
Leaderansökan. Dokumentet föreslår Svensson ska biläggas protokollet. 
Anders Svensson föreslår även att arbetet med bredbandsutbyggnaden 
redovisas för kommunfullmäktige efter ett år. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om fullmäktige vill besluta 
enligt kommunstyrelsens förslag eller Ingemar Svanströms förslag och 
finner att kommunfullmäktige godkänner Ingemar Svanströms förslag.  
 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om fullmäktige vill besluta 
enligt Ewa Engdahls förslag och finner att kommunfullmäktige 
godkänner desamma. 
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KF § 68     DNR: KU.2012.111  
 
 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om fullmäktige vill besluta 
enligt Anders Svenssons förslag och finner att kommunfullmäktige 
godkänner desamma. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
"Bredbandsstrategi Högsby Kommun 2013 – 2020” antas, men ändras 
enligt tilläggsyrkande gjorda av Ingemar Svanström (C), Ewa Engdahl (C) 
och Anders Svensson (M).  
 
Ytterligare medel om 6 000 tkr avsätts i driftsbudgeten 2014-16 
enligt föreslagen bredbandsstrategi. 
 
Finansiering för 2014 – 16 sker via de extra intäkter kommunen  
erhåller i och med det reviderade utjämningssystemet. 
 
Bredbandssamordnaren får i uppdrag att i maj 2014 presentera en 
redovisning för kommunfullmäktige hur långt arbetet med 
bredbandsutbyggnaden avancerat.  
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Bredbandsstrategi _HK_2013_2020.pdf 
Förtydligande till KF ang IS tilläggsförslag.doc 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Bredbandssamordnaren 
IT 
Ekonomi 
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KF § 69     DNR: KU.2013.63  
 
 
 
Motion om att Högsby kommun agerar borgenär under tiden för 
bredbandsutbyggnaden   
Moderaterna skriver i motion daterad 2013-02-24 att utbyggnaden av 
fiberkapacitet till landsbygden är viktig för att bibehålla och öka 
befolkningen i Högsby kommun. Fiberbandstekniken ses av statsmakterna 
som efterföljaren till den analoga tekniken. Regionförbundet har som 
målsättning 100% täckning 2020, Högsby kommun föreslår att 90% av 
invånarna ska ha bredband 2020. Att utöva denna digitalisering av 
kommunen blir nödvändig men kostnadskrävande.  
 
Oavsett vilken strategimodell Högsby kommun väljer, bortsett från ett 
kommunalt bredbandsföretag som på egen hand projekterar och genomför 
utbyggnaden, kommer samhällsföreningar, byalag fiberbandsgrupper att 
ställas inför det faktum att finansiering kommer att utbetalas retroaktivt, 
det vill säga en personlig  borgen kommer att krävas under 
byggnationstiden fram till färdigställandet Vi talar i detta fall om 
betydande belopp.  
 
Moderaterna i Högsby anser inte att frivilliga krafter ska behöva utsättas 
för personligt ekonomiskt ansvarstagande i denna fråga, som i grund och 
botten är en samhällsutvecklingsfråga.  Moderaterna hemställer därför att 
Högsby kommun agerar borgenär under byggnationstiden efter att 
kommunchefen granskat och godkänt aktuellt projekt. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2013-03-12 att bordlägga motionen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Motionen avslås. 
 
Beslutsunderlag 
Motion M.pdf 
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KF § 70     DNR: KU.2012.221  
 
 
 
Medborgarförslag om offensivare bredbandsutbyggnad i Högsby 
kommun      

Inge Kastberg och Mona Svensson, Basthult, Högsby, skriver i 
medborgarförslag daterat 2012-11-12 att de i dagarna läst i dagspressen 
om ytterligare befolkningsminskning i vår kommun. Alla vet att 
skatteintäkterna minskar för varje år om utvecklingen får fortsätta. Många 
idéer har stötts och blötts genom åren för att öka befolkningen. En stor del 
av Högsby kommuns befolkning bor utanför våra större tätorter. Många av 
oss har rötter sedan flera generationer i dessa småbyar medan andra har 
kommit hit från andra orter eller länder och har blivit en del av 
bygdegemenskapen. Fritidshusen är också många och dessa bebos i många 
fall av en yngre generation där snabba kommunikationer/internet och 
mobiltäckning ses som en självklarhet och som en nödvändig del i ett 
modernt samhälle. Högsby kommun har beslutat satsa 200 000 kr i nästa 
års budget för bredbandssatsningar vilket är lovvärt men vi behöver många 
unga välutbildade människor i vår kommun som vill bosätta sig här och vi 
vill därför föreslå kommunfullmäktige att: 

- Avsätta en miljon kronor av det förväntade budgetöverskottet till 
ytterligare bredbandssatsningar. 

- Aktivt verka för att befintliga stamnät görs tillgängliga (och 
eventuellt byggs ut) under rimliga ekonomiska förutsättningar för de 
föreningar och byalag som vill engagera sig i bredbandsutbyggnaden i 
vår kommun. 

Kommunledningsutskottets förslag 
Förslag till bredbandsstrategi kommer att redovisas på 
kommunfullmäktige i april. Synpunkter i medborgarförslag har till viss del 
beaktats i förslag till bredbandsstrategin. 
_____ 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2013-03-12 att bordlägga ärendet. 
_____ 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
I det förslag till bredbandsstrategi som kommunen har tagit fram 
framgår kommunens inställning och roll i den framtida 
bredbandsutbyggnaden i Högsby kommun.  
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KF § 70     DNR: KU.2012.221  
 
 
Medborgarförslaget är därmed hanterat.  
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Frågeställaren 
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Medborgarförslag    
Inga medborgarförslag är inlämnade. 
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KF § 72     DNR: KU.2012.138  
 
 
 
Enkel fråga angående nya lekredskap till skolgårdarna   
Heléne Danielsson (KD) anmärker på att det fortfarande saknas 
lekredskap på vissa skolgårdar i kommunen. Så får det inte vara på våra 
barn och ungdomars arbetsplats. Danielsson vill att det köps in och ställs 
upp lekredskap omedelbart och vänder sig till kommunstyrelsens 
ordförande och frågar när de nya lekredskapen kommer? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) svarar att det 
presenterades ett förslag på kommunstyrelsens sammanträde 2013-04-09 
men att det röstades ej igenom. Utbildningsutskottet har nu lämnat ett 
äskande, på 670 000 kronor, till kommunstyrelsen på inköp av nya 
lekredskap och det förslaget kommer att behandlas av kommunstyrelsen 
den 14 maj 2013. 
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Enkel fråga angående föreläsning under seniorveckan   
Gunilla Schollin-Borg (MP) vänder sig till kommunstyrelsens 
ordförande och efterhör varför inte fler tjänstemän och politiker från 
kommunen var med och lyssnade på föreläsningen med överläkare och 
professor i geriatrik, Yngve Gustafsson, under seniorveckan den 25 april 
2013. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) meddelar att han 
inte har något svar på frågan. 
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Enkel fråga angående Välenbadet   
Inger Axelsson (S) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande och 
efterhör om de nya ägarna till Välenbadet kommer att ha badplatsen 
öppen för allmänheten? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) svarar att 
allmänheten har fri tillgång till badplatsen och att campingägaren ska, 
enligt avtal, under tiden 15 maj  - 31 augusti tillhandahålla en toalett 
inom badplatsens område samt att badplatsen under denna tid ska vara 
utrustad med badbryggor. 
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Enkel fråga angående nya lekredskap till skolgårdar    
Leif Gustafsson (SD) vänder sig till utbildningsutskottets ordförande och 
frågar varför ärendet om nya lekredskap till skolgårdarna ännu inte är 
löst? 
 
Utbildningsutskottets ordförande Magnus Gabrielsson (S) beklagar att 
ärendet har dragit ut på tiden, men när ärendet togs upp på 
kommunstyrelsen i april 2013 presenterades ett nytt förslag som inte var 
medskickat i handlingarna, och därför kunde inte Socialdemokraterna 
och Miljöpartiet ställa sig bakom det.  
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KF § 76     DNR: KU.2011.98  
 
 
 
Enkel fråga angående valfrihet inom äldreboendena   
Leif Gustafsson (SD) vänder sig till socialutskottets ordförande Jonas 
Erlandsson (S) och efterhör hur det går med införandet av valfrihet inom 
äldreboendena avseende två maträtter, som fullmäktige tog i februari 
2013? 
  
Socialutskottets ordförande svarar att arbete pågår med 
bespisningspersonalen och kommer att rapporteras till 
kommunfullmäktige när det är genomfört. 
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KF § 77     DNR: KU.2012.124  
 
 
 
Enkel fråga angående beslutet att införa felparkeringsavgift   
Leif Gustafsson (SD) vill ha en rapport om vad som har hänt efter 
kommunfullmäktiges beslut i april 2013, att införa felparkeringsavgift 
och vänder sig till kommunstyrelsens ordförande och efterhör hur 
eventuella felparkeringsavgifter för kommunens anställda som kör 
kommunbilarna kommer att hanteras? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ingemar Svanström (C) svarar att han 
tror att beslutet om felparkeringsavgift inte kommer att hinnas 
genomföras i år. De regler för anställda som får felparkeringsböter idag, 
nämligen att den anställde själv är betalningsansvarig, gäller även för 
felparkering av kommunbil i Högsby. 
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KF § 78     DNR: KU.2013.128  
 
 
 
Enkel fråga angående lättmjölk i skolbespisningen   
Stihna Johansson-Evertsson (C) vänder sig till kommunstyrelsens 
ordförande Ingemar Svanström (C) och efterhör om det serveras 
lättmjölk till skollunchen? 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan vid nästa sammanträde. 
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Motion angående Småland och Högsby, bäst på trä!   
Centerpartiet, Kristdemokraterna och Moderaterna skriver i motion 
daterad 2013-05-06 att Småland siktar på att bli "Europas främsta 
träregion"! De tre smålandslänens landshövdingar och regionföreträdare 
har inlett en storsatsning på att öka användandet av trä för att förverkliga 
den visionen. Träregion Småland är en kraftsamling för att stödja och 
utveckla den trärelaterade industrin och alla tre länen har ställt sig 
bakom strategin där Småland skall vara en ledande träregion 2020.  
 
Högsby kommun präglas i hög grad av jord och skogsbruk och förädling 
av dessa näringar. Skog och träindustri har varit och är fortfarande ett 
starkt inslag i näringslivet och här finns en bred kompetens att ta tillvara 
och utveckla. För ett antal år sedan kunde vi läsa i Nationalencyklopedin 
att Högsby var "Träriket". 
 
Trä är helt rätt även utifrån dagens klimatdiskussion då det är 
förnyelsebart, lagrar koldioxid och är energieffektivt. Inte minst vad 
gäller värmeleveranser skall Högsby, som träkommun, omgående fasa ut 
all olja från energibolagets produktion.  
 
Dagens byggregler tillåter också trä som konstruktionsmaterial i 
flervåningshus så inget hindrar oss att använda lokala råvaror för lokala 
byggnationer och därmed bidra till att uppfylla länets och EU:s 
klimatmål. 
 
Undertecknare av motionen föreslår: 
 
-  att Högsby kommun ökar det näringspolitiska engagemanget inom 
trärelaterad sektor genom att förankra arbetet med "Europas främsta 
träregion" även i  Högsby kommuns näringsliv samt genom att stödja 
näringen genom kontakter, koppling till akademi, stöd för 
innovationsutveckling etc. 
 
-  att Högsby kommun intensifierar klimatarbetet i kommunen genom att 
stimulera till byggnationer i trä i kommunal regi och inom de 
kommunala bolagen men även inom extern byggnation genom 
information och upplysning. 
 
-  att Högsby kommun omgående fasar ut olja som bränsle i det 
kommunala energibolaget till förmån för förnyelsebara energikällor där 
skogen är en av dem. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Utveckningsstrategen 
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Motion angående utemiljöer för våra barn och ungdomar   
Kristdemokraterna skriver i motion daterad 2013-05-06 att det måste 
finnas bra arbetsplatser för våra barn och ungdomar. Högsby ska ligga 
väl framme, därför vill Kristdemokraterna att: 
 
• Alla barn och ungdomars utemiljö ses över och åtgärdas 
• Det görs upp en plan på längre sikt för att säkerställa bra och väl 

fungerande utemiljöer 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
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HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA 
         
Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10 
   

Datum 2013-05-06   
 

               
   Omröstningar      

     §     §     

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(S) Jonas Erlandsson   X             

(C) Ingemar Svanström  X             

(S) Diana Bergeskans   X             
(C) Stihna Johansson-
Evertsson   X             

(S) Carl-Axel Blom   X             

(M) Roland Waern   X             

(SD) Leif Gustafsson 
Kom kl 18.35, deltog        
fr o m § 60 X             

(S) Jenny Joelsson   X             

(C) Kjell Front   X             

(S) Nedzad Talovic Kent-Sören Bergström  X             

(KD) Marita Björkvall   X             

(S) Ingrid Axelsson   X             

(C) Kerstin Karlström  X               

(M) Monika Olsberg  X             

(S) Magnus Gabrielsson   X             

(SD) Berndt Limegård  X             

(S) Inga-Lill Andersson   X             

(S) Raymond Asp   X             
(MP) Gunilla Schollin-
Borg   X             

(C) Ewa Engdahl   X             

(S) Robert Bucht Roland Erlandsson  X             

(M) Anders Svensson  X               

(KD) Lars Elmborg  X             

(S) Solweig Ekh   X             
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(C) Mikael Jonnerby  X             
Rev 130308         
         
         
HÖGSBY KOMMUN    SAMMANTRÄDESLISTA  

     
Kommunfullmäktige 2010-11—2014-10    Datum 2013-05-06  

        
                
   Omröstningar      

   §   §   

Ledamöter Tjänstgörande ersättare  Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår 

(SD) Evert Andersson  -       

(S) Sven-Bertil Ohlsson   X             

(C) Lars-Magnus Ek   -             

(S) Inger Gustavsson Jan-Erik Ekh  X             

(V) Tommy Palmgren   -             

(S) Egon Ericsson   X             

(M) Marcus Schön   X             

(C) Rosa Lopes   X             

(S) Ingbritt Loberg   X             

(SD) Sune Olsson   X             

(S) Mikael Karlsson 
Kom kl 18.45, Deltog      
fr o m § 61 X             

(C) Lars-Willy Johansson   X             

(S) Catarina Thunberg 
Sabina Bergeskans-
Skogh  X             

(KD) Helene Danielsson 
Kom kl 18.37, deltog       
fr o m § 61 X             

(C) Thomas Ivarsson   -               

(C) Anders Ek   X             
Rev 130308         
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